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mandra, desgana, deixadesa federaciódeveïns

Tanquem l’any 2023 amb un total de 48.124 vols a l’aeroport de 
Sabadell, un 1,7% menys que el 2022 i un 6,9% menys que el 
2021, mentre AENA segueix mantenint aquesta infraestructura 
deficitària, pagada per tots, amb la inseguretat, soroll i 
contaminació que representa per a les poblacions veïnes.

La Coordinadora Veïnal del Vallès va enviar, el 
2023, un total de 15 denúncies (24 l’any 2022) a 
l’Agència de Seguretat Aèria per incompliments 
en les maniobres realitzades per aparells, sobre 
els nuclis urbans de Badia, Barberà, Sabadell i 
Sant Quirze.

breus

Aquest any 2024 creiem que serà un any de tràmit, en el que 
poca cosa es mourà del seu lloc.

Seguirem sense solució a grans temes, com l’aeroport, les línies 
elèctriques, el desviament de la C-1413, la construcció del nou 
poliesportiu i d’altres menors, però no per això menys importants, 
com la via pública, el servei d’autobús, les autoescoles, la 
mobilitat, la seguretat, la consolidació del servei d’aigües i el 
civisme.

Per acabar d’arrodonir-ho, l’u de gener de 2025 entra en vigor 
la Llei Europea del Reciclatge (aprovada el 2018) que haurem 
d’afrontar amb pujades de taxes i inversions milionàries, doncs 
l’actual 40% de percentatge de reciclatge, ens deixa molt lluny de 

les quantitats i materials que hem de recollir.

En un altre ordre de coses, hem vist com 
desapareixien aquest 2023, les subvencions a 
la instal·lació de plaques solars, a canvi de no 
apujar els impostos, endarrerint la pujada de l’IBI 
que es proposava.

Continuem també, amb una sequera a la que 
no l’hi veiem un final i que ens obliga sí o sí, a 

augmentar l’estalvi d’aigua.

Veurem què ens depara el futur

EL 2024

Quan a casa contractem algun servei (neteja, electricista, 
constructor) o bé adquirim algun estri, moble, etc. per norma 
general, procurem comprovar les qualitats, el que es farà, el preu 
i diverses variables més. 

El mateix passa al sector públic, 
pressupost, licitació i contractació, 
però una cosa el separa del privat, 
el seguiment i compliment dels 
contractes signats.

A Sant Quirze ho hem pogut veure 
amb serveis com el de l’aigua, el del 
poliesportiu o determinats serveis, 

del d’escombraries (herbes a voreres o neteja d’escocells) i és 
que no es tracta tan sols de contractar a bon preu, sinó de fer el 
seguiment del que es contracta i es paga, el seu funcionament i 
la durabilitat de la inversió feta.



abandó i descontrol del poliesportiu

Fotocòpies 1.000 en blanc i 
negre i 8.700 en color, en un 
sol mes.

Una empresa de Màlaga factura 
la inscripció d’una cursa de 
muntanya. (?????)

Obres i feines d’altres Obres i feines d’altres 
centres esportius.centres esportius.

L’any 2020 es publica la intenció de l’Ajuntament, de fer un nou poliesportiu i que en una primera fase es construirà un edifici, on s’ubicarà 
una nova piscina coberta i el gimnàs, amb un cost que, ha anat augmentant a l’alça, fins a arribar als actuals 11 milions d’euros.
En aquest punt decidim visitar les instal·lacions i sol·licitem algun informe d’especialista on, es recolzi la idea de que, l’única alternativa 
a l’estat en que es troba el poliesportiu, és l’enderroc i construcció d’un nou edifici. La sol·licitud acaba al Síndic de Greuges on, es 
reconeix que “no existeix tal informe”.
Posteriorment, demanem poder revisar les factures des de l’any 2017 al 2021, fet que acaba reclamant-se a la Comissió de Transparència 
i després d’un acte de conciliació, tenim l’accés a les mateixes, on podem veure el descontrol en la despesa, factures mal emeses i 
poca despesa en el manteniment de les instal·lacions (us deixem aquí una petita mostra).

El contracte

El contracte del 
poliesportiu està signat 
el 12 de juny de 2015, 
per tant, pel govern 
municipal anterior (CiU, 
PSC, PP) amb una durada 
de 2 anys renovable, 
automàticament, en cas 
de que cap de les parts 
ho sol·liciti.
L’empresa adjudicatària 
és Ferrovial.

Qué hi guanya el contractista

El sistema de retribució del 
contractista, és la diferència 
entre el que ingressa i el 
que gasta.  Per tant i segons 
l’Ajuntament, si gasten més, 
menys benefici tenen, però això 
no és del tot cert.
L’Ajuntament cobra un cànon 
fix anual de 3.000€ i un de 
variable del 25% sobre beneficis 
i, per tant, si no es revisen els 
ingressos i les despeses, pot 
variar. Es controlen aquests 
números? pel que hem pogut 
comprovar, ho dubtem molt.

Els anys 2017-18 es compren a una empresa de Madrid:

214 samarretes
 25 jaquetes
  9 pantalons
 64 bermudes
 33 shorts-malles
 61 banyadors
 

48 xancletes
14 polos
 7 forros polars
 3 tops
 1 mono de ciclisme
 3 paravents


